



## DIOCESE OF SAN BERNARDINO OFFICE OF THE BISHOP

May 8, 2025

Dear Brothers and Sisters in Christ,

Today we receive with great joy the news of the election of our Holy Father Pope Leo XIV.

We trust in the wisdom and guidance of the Holy Spirit in giving us our new shepherd. Let us unite in prayer for him as he begins his journey in leadership of our Mother Church.

Pope Leo XIV brings to our Church many blessings and important perspectives. As Americans, we can celebrate him as the first U.S.- born Pope in the history of our Church. I had the blessing of meeting him several times during my years of ministry in Chicago, his hometown. I found him to be a humble and approachable man of God. Like his predecessor, Pope Francis, he also carries a strong connection to Latin America and the Hispanic world because his pastoral ministry as a bishop took place in Peru.

We remember the last Pope Leo as a champion of Catholic social doctrine and so our new pope's choice of name suggests that he will call us to a greater embracing of Catholic Social Teaching, and our responsibility to care for the poor and marginalized. Our world cries out for a leader who guides us to stand up for the dignity of every human life.

We are in the midst of a Jubilee Year, when we are called to be Pilgrims of Hope. Let us carry that spirit in our receiving of Pope Leo XIV. We will allow him the time to unfold his leadership style and points of emphasis for us without quick judgements or speculations. We will use our Synodal practice of listening and discernment as he speaks to us. And we will continue to pray for him each time we gather at the table of the Lord to celebrate the Eucharist, and in our private prayers.

The Lord Jesus calls us to be attentive to the present moment, neither dwelling on the past nor worrying about the future. In this moment of leadership transition, let us remember this as we experience the joy of a new beginning and trust in the path that God lays for us.

Thank you and may God bless you.

In Christ's Love,

Most Reverend Alberto Rojas



## DIOCESE OF SAN BERNARDINO OFFICE OF THE BISHOP

8 de mayo de 2025

Queridos hermanos y hermanas en Cristo:

Hoy recibimos con gran júbilo la noticia de la elección de nuestro Santo Padre el Papa León XIV.

Confiamos en que la sabiduría y la guía del Espíritu Santo nos dieron un nuevo pastor. Unámonos en oración por el Papa ahora que emprende su servicio como líder de nuestra Madre Iglesia.

El Papa León XIV enriquece a nuestra Iglesia con muchas bendiciones y perspectivas importantes. Los estadounidenses celebramos de forma especial pues, en la historia de nuestra Iglesia, es el primer Papa nacido en los Estados Unidos. En mis años de ministerio en Chicago, su ciudad natal, tuve la bendición de tratar con él en varias ocasiones. Me dio la impresión de que es un ministro de Dios humilde y abordable. Al igual que su predecesor, el Papa Francisco, tiene también un estrecho vínculo con Latinoamérica y el mundo hispano, ya que desempeñó su labor pastoral como obispo en Perú.

Recordamos al postrero Papa León como defensor de la doctrina social católica, y el nombre que escogió nuestro nuevo Papa apunta a que nos llamará a adoptar a mayor plenitud la Doctrina Social Católica y nuestra responsabilidad de cuidar de los pobres y marginados. El mundo clama por un líder que nos guíe en defensa de la dignidad de toda vida humana.

Estamos en la plenitud del Año Jubilar con su llamado a que seamos Peregrinos de la Esperanza. Recibamos al Papa León XIV con ese espíritu. Le daremos tiempo para que nos muestre su estilo pastoral y sus temas prioritarios, sin juicios adelantados ni especulaciones. Haremos uso de nuestra práctica sinodal de escucha y discernimiento para interpretar su mensaje. Y seguiremos orando por él cada vez que nos reunamos a la mesa del Señor para celebrar la Eucaristía y en nuestras oraciones personales.

Jesús nuestro Señor nos pide que estemos atentos al presente, sin estancarnos en el pasado ni preocuparnos por el futuro. Recordemos su llamado en este momento de transición de liderazgo, viviendo la alegría de un nuevo comienzo y confiando en el sendero que Dios nos traza.

Gracias y que Dios los bendiga.

En el Amor de Cristo,

Obispo Alberto Rojas